
Liceul  Teoretic  “Callatis”,
implicat în proiectul școlar
județean  „Aleg  să  fiu
responsabil!”
30 noiembrie 2019 18:08

Joi, 28 noiembrie 2019, la Liceul Teoretic „Callatis” din
Mangalia, a demarat  Proiectul Școlar Județean „Aleg să fiu
responsabil!”.  Proiectul  este  inițiat  de  Arhiepiscopia
Tomisului,  prin  Departamentul  Catehetic-Educațional  și
Inspectoratul  Școlar  Județean  Constanța  și  realizat  cu
prilejul declarării anului 2020 – „Anul omagial al pastorației
părinților și copiilor” și „Anul comemorativ al filantropilor
ortodocși români” în Patriarhia Română.

 

Proiectul  se  va  desfășura  în  școli  și  licee  din  județul
Constanța,  în  două  etape,  pe  parcursul  anului  școlar
2019-2020. Astfel, în primul semestru vor avea loc activități
specifice sub egida „Educația tinerilor prin responsabilitate
și  relaționare”,  iar  în  al  doilea  semestru  vor  avea  loc
activități sub titlul „Filantropia creștină – bucuria de a
dărui”.

 

Activitățile  propuse  pentru  primul  semestru  vor  cuprinde
dezbateri  în  școli  cu  participarea  unor  invitați  speciali
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(Liceul Teoretic „Callatis”, Mangalia, Liceul Teoretic „George
Călinescu”,  Constanța,  Colegiul  Național  Militar  „Alexandru
Ioan  Cuza”,  Constanța,  Liceul  Teoretic  „Carmen  Sylva”  și
Eforie Liceul Cobadin) și concursuri de eseuri: „Adolescența
prin  responsabilitate  și  relaționare”  și   de  desene/colaj
dedicat elevilor cu cerințe educaționale speciale (CES): „Omul
și natura”.

 

Termenul de predare a materialelor participante la concursuri
este 11 ianuarie 2020, iar premierea, pentru fiecare secțiune
în parte, va avea loc pe 16 ianuarie 2020. Premiile constau în
sume  oferite  prin  Departamentul  Catehetic-Educațional  al
Arhiepiscopiei Tomisului, după cum urmează:

 

Locul I – 200 lei;

Locul II – 150 lei;

Locul III – 100 lei.

 

Primarul  comunei  Pecineaga,
Niculae  Stan  continuă
reabilitarea  iluminatului
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public  și  racordarea  la
rețeaua de gaze
30 noiembrie 2019 18:08

Primarul comunei Pecineaga are,
în  această  perioadă,  o  agendă
foarte  încărcată,  fiind
concentrat  pe  finanțarea  unor
proiecte de interes local. Unul
dintre  acestea  vizează
asfaltarea  unor  drumuri  pe  o
suprafață de 16 km, în cartierul

Vrabia din comuna Pecineaga, precum și în satul Vânători.
Valoarea investiției se ridică la 25 milioane lei. Un alt
proiect are în vedere continuarea programului de reabilitare a
iluminatului  public.  Astfel,  becurile  de  pe  stâlpii  de
iluminat au fost înlocuiți, parțial, cu LED-uri, astfel că se
dorește ca această investiție începută iarna trecută să fie
extinsă în toată comuna. Investiția are o valoare de 330.000
lei. Nu în ultimul rând, se lucrează la racordarea comunei la
rețeaua  de  gaze  naturale,  proiect  în  valoare  de  peste  6
milioane de lei.

Potrivit edilului Niculae Stan, ”Toate aceste proiecte, de
care  avem  mare  nevoie,  sunt  susținute  din  fonduri
guvernamentale.  Sperăm  ca  schimbarea  Guvernului  să  nu
influențeze obținerea banilor, astfel să le putem aduce la
îndeplinire.  Sper,  astfel,  să  semnez,  conform  calendarului
stabilit, aceste trei contracte, pentru ca lucrările să poată
fi începute în scurtă vreme, în funcție atât de fonduri, cât
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și de vremea de afară”.

Primarul comunei Pecineaga ne-a mai declarat că prin FLAG
Mangalia se va derula un alt proiect de interes local. Este
vorba  despre  amenajarea  unei  piețe  agro-alimentare  și  de
pește, situată între sediul Poliției Naționale și geamie.

Edilul Niculae Stan își mai dorește să înceapă construcția
noului  dispensar,  proiect  pentru  care  a  fost  depusă
documentația,  urmând  să  semneze  contractul.  ”Noua  unitate
sanitară va include trei cabinete de stomatologie, cabinete
pentru medicii de familie, o cameră de gardă și o farmacie”, a
precizat primarul comunei Pecineaga, Niculae Stan.

Având în vedere sezonul rece, cât și numeroasele lucrări ce se
vor  executa  pe  raza  comunei,  Primăria  Pecineaga  va
achiziționa,  zilele  acestea,  un  buldo-excavator  ce  va  fi
folosit la deszăpezire, dar nu numai.

 

O nouă ediție a Târgului de
Crăciun, organizat de Școala
„Gala Galaction”
30 noiembrie 2019 18:08
Duminică, 15 decembrie, la Casa de Cultură Mangalia va avea
loc o nouă ediție a Târgului de Crăciun, organizat de Școala
Gala Galaction. Elevi, cadre didactice, părinți și bunici, vor
fi prezenți, începând cu orele 10.00, pregătiți cu obiecte de
Crăciun,  prăjituri,  obiecte  hand-made.  Pe  scena  Casei  de
Cultură va avea loc și un spectacol de colinde.

https://editiadesud.ro/o-noua-editie-a-targului-de-craciun-organizat-de-scoala-gala-galaction/
https://editiadesud.ro/o-noua-editie-a-targului-de-craciun-organizat-de-scoala-gala-galaction/
https://editiadesud.ro/o-noua-editie-a-targului-de-craciun-organizat-de-scoala-gala-galaction/


La doar 31 de ani, Dumitru
Paris,  candidatul  USR,  vrea
să câștige Primăria Mangalia
30 noiembrie 2019 18:08

Deputatul  Stelian  Ion
si  candidatul  USR,
Dumitru  Paris

USR  Mangalia  este  prima  formațiune,  la  nivel  local  –  cu
excepția, evident, a PNL-ului – care își anunță candidatul la
fotoliul de primar. Acesta este Dumitru Paris, are 31 de ani,
este navigator de meserie (a absolvit Academia Mircea cel
Bătrân  din  Constanța)  și,  în  prezent,  este  angajat  al
Serviciului  Taxe  și  Impozite  Constanța.  Spune  că  a  ales
această din urmă meserie, întrucât „mai bine mai devreme decât
mai târziu”, și-a dat seama că nu este făcut să își ducă viața
pe  puntea  vaporului.  Însă,  mai  spune  candidatul  USR  la
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Primăria  Mangalia,  cei  doi  ani  de  muncă  în  administrație
constituie  o  experiență  foarte  bună  în  relațiile  cu
cetățeanul.

La lansarea ce a avut loc la sediul formațiunii politice,
alături de Dumitru Paris s-au aflat președintele USR Mangalia
Semiran  Abdurefi,  Stelian  Ion,  deputat  USR,  Remus  Negoi,
președintele USR, filiala Constanța.

În  cadrul  conferinței  de  presă  premergătoare  lansării
candidaturii,  Dumitru  Paris  a  declarat  că  are  schițat
programul  pe  care  îl  va  propune,  în  lunile  următoare,
locuitorilor  Mangaliei.  Printre  direcțiile  pe  care  USR  le
dorește implementate la nivel local se numără atragerea de
investitori  –  cei  din  localitate  vor  fi  sprijiniți  cu
celeritate de către autoritatea publică locală, dar vor exista
și  facilități  pentru  agenții  economici  din  țară  și  din
străinătate, implicit aceste măsuri urmând să genereze locuri
de muncă pentru locuitorii urbei.

Turismul  local,  la  pachet  cu  masuri  de  îmbunătățire  a
infrastructurii  și  cu  crearea  de  evenimente  cultural
artistice,  constituie  un  punct  important  al  platformei
program, propusă cetățenilor Mangaliei. În cadrul conferinței
de presă, Dumitru Paris a declarat că Mangalia și cele șase
stațiuni  ale  sale  au  uitat,  pur  și  simplu,  cum  este  să
beneficiezi  de  evenimente  care  să  aducă  zecile  de  mii  de
turiști  cu  care  era  obișnuit  sudul  litoralul,  pe  timpul
sezonului estival.

„Turistul vine la mare fie cu trenul, fie cu mașina personală.
În primul caz, el se lovește de un transport public comun
deficitar, ineficient și poluator, axat numai pe operatori
privați,  ce  nu  au  investit  în  mijloacele  de  transport  de
foarte mulți ani. Asta în timp ce, alte primării din țară, au
reușit să acceseze fonduri europene pentru un transport public
ecologic. În cel de-al doilea caz, turistul vine cu mașina
personală. În stațiuni, locurile de parcare sunt extrem de



puține, centura Mangaliei, deși putea fi terminată de mult, a
rămas la stadiul de proiect, pentru că actuala administrație
nu a considerat că este importantă. Nu poți face un turism
modern punând povara numai pe investitorii privați. Trebuie să
asiguri  tu,  primărie,  infrastructura  necesară,  dar  și
evenimente  de  anvergură,  cum  este,  de  exemplu,  în  nord,
NeverSea  sau  cum  ați  avut  și  aici,  în  sudul  litoralului
manifestări artistice, stopate fără niciun fel de argument”, a
arătat Dumitru Paris.

Refacerea  plămânului  verde  al  Mangaliei,  Pădurea  Comorova,
ciuntită fără milă în ultimii ani, o termoficare eficientă,
care să reducă costul gigacaloriei, precum și o lege clară și
eficientă cu privire la plajele litoralului românesc, sunt
alte câteva subiecte abordate în cadrul conferinței de presă
de la Mangalia.

Dumitru Paris a fost caracterizat, de cei trei colegi ai săi
prezenți la tribună, drept un profesionist, care, în ciuda
tinereții, are maturitatea și cunoștințele necesare pentru a
prelua fotoliul de primar al Mangaliei. Deputatul Stelian Ion
a mai adăugat faptul că, după trecerea primilor doi pași ai
schimbării  propuse  de  USR  (rezultatele  foarte  bune  la
europerlamentare  și  prezența  onorabilă  la  prezidențiale),
urmează alți doi pași, de o importanță covârșitoare pentru
viitorul  României:  alegerile  locale  și  cele  parlamentare,
ambele cu o miză substanțial mai mare decât primele.



Pentru remedierea unei avarii
RAJA,  trafic  blocat  parțial
pe strada Nicolae Iorga din
Constanța!
30 noiembrie 2019 18:08
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Pentru executarea lucrărilor de remediere a unei avarii pe
conducta de alimentare cu apă, cu diametrul de 200 mm, de pe
strada Nicolae Iorga, din municipiul Constanța, echipele de
intervenție RAJA au fost nevoite să blocheze traficul auto pe
această stradă, tronsonul cuprins de străzile Moldovei și Ion
Adam, astăzi – 28 noiembrie 2019, în intervalul orar 08.30 –
14.00.

În vederea desfășurării lucrărilor de reparații, zona a fost
împrejmuită  și  semnalizată  corespunzător,  iar  pentru
fluidizarea traficului auto a fost anunțată și Poliția Locală.

Abonații din zonă nu sunt afectați de această avarie, întrucât
echipele de intervenție încearcă să efectueze reparația cu
conducta sub presiune.

Ne cerem scuze participanților la trafic din zona respectivă
pe care îi asigurăm că echipele RAJA Constanța vor face tot
posibilul  pentru  remedierea  avariei  într-un  timp  cât  mai
scurt.

 

Primarul comunei Tuzla, Taner
Reșit,  invită  localnicii  la
sărbătoarea  dedicată  Zilei
Naționale a României
30 noiembrie 2019 18:08
Locuitorii comunei Tuzla sunt invitați duminică, 1 Decembrie,
de  Ziua  Națională  a  României,  la  un  spectacol  oferit  de
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artiști parteneri ai Centrului pentru Tineret „Ion Creangă”.
Potrivit  edilului  din  Tuzla,  Taner  Reșit,  evenimentul  va
începe la orele 14.00 și, pe lângă spectacol, vor fi oferite
locuitorilor  comunei,  tradiționalele  porții  de  fasole  cu
cârnați, borș de pește, dar și delicatese de post.

Ziua  Națională  a  României,
sărbătorită la Mangalia, prin
ceremonial  militar  și
religios
30 noiembrie 2019 18:08
Primăria  şi  Garnizoana  Mangalia  vor  organiza,  duminică,  1
Decembrie,  un  ceremonial  militar  și  religios  dedicat
sărbătoririi Zilei Naţionale a României. Locuitorii Mangaliei
sunt așteptați, în Piața Republicii, începând cu ora 10:30, să
ia parte la desfăşurarea ceremonialului militar și religios,
precum  și  la  depunerea  de  coroane  şi  jerbe  de  flori.
Evenimentul  va  fi  susținut  pe  platoul  din  fața  Casei  de
Cultură, unde Primăria şi Garnizoana Mangalia va organiza un
program special consacrat acestei zile importante din istoria
românilor. Manifestările dedicate acestei zile vor debuta cu
ceremonialul  militar,  în  cadrul  căruia  va  avea  loc
întâmpinarea  comandantului  Garnizoanei  Mangalia,  comandor
Petrică Pârvu, de către Garda de Onoare. În cadrul ceremoniei,
vor  avea  loc  oficierea  slujbei  religioase  şi  rostirea  de
alocuţiuni privind semnificația Zilei Naționale a României. Pe
parcursul festivităților, se vor depune coroane şi jerbe de
flori din partea oficialităţilor şi a cetăţenilor oraşului și
va avea loc parada militară a Detaşamentului de Onoare al
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Garnizoanei. După ceremonialul militar, toți cei prezenți sunt
așteptați să servească o porție din tradiționala fasole cu
cârnați, oferită de Primăria Mangalia.

Elevii  Liceului  Teoretic
„Callatis”  dezbat  pe  tema
Drepturilor  Copiilor  din
România
30 noiembrie 2019 18:08

Comunicat

Vineri 22 noiembrie 2019, elevii şi cadrele didactice de la
Liceul Teoretic ,,Callatis” au sărbătorit, printr-o dezbatere,
Ziua Internațională a Drepturilor Copilului (20 noiembrie) şi
împlinirea a 30 de ani de la semnarea Convenţiei, tratatul cel
mai ratificat de la nivel internațional.

Dezbaterea a avut ca obiective: educarea copiilor în vederea
conștientizării  propriilor  drepturi  și  responsabilități;
diseminarea  principiilor  Convenției  ONU  cu  privire  la
drepturile  copilului; analiza concluziilor ultimului raport
asupra drepturilor copilului în România şi identificarea unor
posibile  soluţii;  implicarea  elevilor  în  activităţi  de
voluntariat şi proiecte sociale pentru comunitate.
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Au  participat  la  campanie  45  de  elevi  din  ciclul  liceal,
clasele a X-a şi a XI-a coordonaţi de profesorii diriginţi
Livia Costache, Mihaela Pilat, Oana Gherghişan, Lakme Tudor şi
Luminiţa Pătrînoiu.

Dezbaterea a fost coordonată de profesorul consilier şcolar
Carmen Silvia Andrei şi de directorul liceului profesor Corina
Iuliana Mihalache.

Activitatea  s-a finalizat cu dorinţa elevilor de se implica
voluntar şi de a realiza în rândul colegilor din ciclul primar
şi gimnazial ore de informare pe tema drepturilor copiilor.

Elevii  Liceului  Teoretic
„Callatis”  au  participat  la
„Cea mai mare lecţie despre
Drepturile Copilului”
30 noiembrie 2019 18:08
În săptămâna 17-22 noiembrie 2019, elevii şi cadrele didactice
Liceului Teoretic „Callatis” au răspuns la invitaţia lansată
de UNICEF şi au participat la campania „Cea mai mare lecţie pe
tema drepturile copilului”.

Campania  a  avut  ca  obiective:  inițierea  elevilor  în
înțelegerea Convenției cu privire la Drepturile Copilului, a
legăturii  dintre  Convenție  și  Obiectivele  de  Dezvoltare
Durabilă;  discutarea  unei  lumi  în  care  toate  drepturile
copiilor sunt respectate; reafirmarea drepturilor celor mici
și organizarea de acțiuni cu ocazia Zilei Internaționale a
Drepturilor Copilului 20 noiembrie, la împlinirea a 30 de ani
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de la semnarea Convenţiei, tratatul cel mai ratificat de la
nivel internațional.

Au participat la campanie 450 de elevi din ciclul primar şi
gimnazial, sub îndrumarea cadrelor didactice Georgeta Lungu,
Ana Ivan, Maria Neculăeş, Mirela Bibicu, Anca Dincă, Dorina
Vlăduţ, Ana Maria Bărbulescu, Rodica Codău,  Marcela Negrilă,
Cristina  Boncu,   Melania  Chelaru,  Corina  Graure,  Cristina
Angheluţă, Carmen Andrei, Ramona Buzea, Simona Gherfi, Giurcă,
Gabriela Popa, Ghiulnar Bechir, director adjunct.

Campania  a  fost  coordonată  de  profesorul  consilier  şcolar
Silvia Carmen Andrei  şi de directorul liceului, profesor
Corina Iuliana Mihalache.

Campania s-a finalizat cu un spectacol de baloane în curtea
interioară a şcolii precum şi cu dorinţa de implicare civică
în comunitate.

,,Copiii  lumii  au  preluat  puterea  şi  au  colorat  lumea  în
albastru în semn de susţinere a drepturilor copilului!”

Se  suspendă,  temporar,
concursul  de  angajare  la
Primăria Pecineaga
30 noiembrie 2019 18:08
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Premieră la Teatrul de Stat
Constanţa:  „Lasă-mă  să
intru”,  un  horror  –  love
story,  nerecomandat  sub  16
ani
30 noiembrie 2019 18:08
 

Teatrul  de  Stat  Constanţa  (TSC)  prezintă  cea  de-a  doua
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premieră a acestei stagiuni, de această dată o premieră pe
ţară,  spectacolul  „Lasă-mă  să  intru”,  în  regia  lui  Vlad
Cristache. Avanpremiera este programată joi, 28 noiembrie, iar
premiera va fi prezentată vineri, 29 noiembrie şi sâmbătă, 30
noiembrie, de la ora 19.00.

„Lasă-mă să intru!” (”Let the Right One In”) este o adaptare
scenică de Jack Thorne după un roman şi un film suedeze,
jucată  pentru  prima  dată  pe  scene  din  Marea  Britanie.
Traducerea  poartă  semnătura  lui  Bogdan  Budeş.

Oskar e un adolescent timid, umilit de colegii de școală,
sufocat de o mamă instabilă și ignorat de un tată egoist. Eli,
o adolescentă misterioasă, care nu simte frigul, n-a mai văzut
niciodată un cub Rubik și nu iese din casă decât noaptea.
Spectacolul este un thriller poetic, o poveste de dragoste
dintre Oskar – un puști singuratic și Eli – copilul-vampir,
doi ciudați vulnerabili care nu-și găsesc locul în lume și
care ajung să se salveze reciproc.

Situaţia imaginată de romancierul suedez John Ajvide Lindqvist
este într-atât de ciudată, prin evenimentele sângeroase şi
prin  natura  supranaturală  a  unuia  dintre  personajele
principale,  dar  şi  prin  relaţia  paradoxală  de  iubire
adolescentină,  încât  poate  da  naştere  unei  multitudini  de
interpretări, de meditaţii şi de emoţii.

Titlul face trimitere la un amănunt din legendele asociate
vampirilor, şi anume la faptul că un astfel de personaj, care
se hrăneşte cu sângele oamenilor, nu poate intra într-o casă
dacă nu primeşte explicit permisiunea celor care locuiesc în
ea.

În  distribuţie:  Ecaterina  Lupu,  Theodor  Șoptelea,  Iulian
Enache, Mirela Pană/ Luiza Sarivan, Liviu Manolache, Florin
Aioane,  Ștefan  Mihai,  Grațian  Prisăcariu,  Dan  Cojocaru,
Florentin Roman.

Regia îi aparţine lui Vlad Cristache, unul dintre cei mai



apreciaţi şi premiaţi regizori ai generaţiei tinere. La numai
32 de ani, a regizat peste 30 de spectacole, la teatre din
toată țara, și se poate lăuda cu numeroase nominalizări și
premii la festivalurile importante. Ultimul său succes este
spectacolul ”True West” de Sam Shepard, al Teatrului „Maria
Filotti”  din  Brăila,  selecționat,  ca  una  dintre  cele  mai
valoroase producții ale anului 2019, la Festivalul Național de
Teatru.

Scenografia  este  realizată  de  Mădălina  Niculae  şi  Andreea
Tecla, de curând laureate cu Premiul pentru debut la Gala
Premiilor UNITER 2019.

Lighting design: Cristi Şimon, sound design: Liviu Stoica,
proiecţii video: Manuela Marcovici.

Spectacolul beneficiază de o montare neconvenţională, în care
publicul va împărţi scena cu actorii. Din acest motiv, numărul
de spectatori va fi limitat la 80.

Biletele  se  pot  achiziționa  fie  online,  prin  platforma  
mystage.ro, fie de la casa de bilete a Teatrului de Stat
Constanța (Bulevardul Ferdinand Nr. 11).

Programul agenției de bilete: luni: 09:00 – 17:00;  joi –
duminică: 11:00 – 19:00

 

 

Pentru remedierea unei avarii

https://editiadesud.ro/pentru-remedierea-unei-avarii-raja-trafic-ingreunat-la-intersectia-bulevardelor-tomis-cu-aurel-vlaicu/


RAJA,  trafic  îngreunat  la
intersecția  bulevardelor
Tomis cu Aurel Vlaicu!
30 noiembrie 2019 18:08
Pentru executarea lucrărilor de remediere a unei avarii pe
conducta de alimentare cu apă, cu diametrul de 600 mm, de la
intersecția bulevardelor Tomis cu Aurel Vlaicu, din municipiul
Constanța,  echipele  de  interventie  RAJA  au  fost  nevoite
să restricționeze traficul auto pe o porțiune de aproximativ
100 m, astăzi – 26 noiembrie 2019, în intervalul orar 09.00 –
16.00, după cum urmează:

– Banda 1 de circulație de pe bulevardul Tomis, cu sensul de
mers către Palazu Mare;

– Banda 1 de circulație de pe bulevardul Aurel Vlaicu, cu
sensul de mers către str. Ștefăniță Vodă.

În vederea desfășurării lucrărilor de reparații, zona a fost
împrejmuită  și  semnalizată  corespunzător,  iar  pentru
fluidizarea traficului a fost anunțată și Poliția Locală.

Abonații din zonă nu sunt afectați de această avarie, întrucât
echipele de intervenție încearcă să efectueze reparația cu
conducta sub presiune.

Ne cerem scuze participanților la trafic din zona respectivă
pe care îi asigurăm că echipele RAJA Constanța vor face tot
posibilul  pentru  remedierea  avariei  într-un  timp  cât  mai
scurt.
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”Turiștii  pleacă,  deșeurile
rămân”
30 noiembrie 2019 18:08

Peste 40 de constănțeni au participat la finalul săptămânii
trecute  la  evenimentul  ”Turiștii  pleacă,  deșeurile  rămân”,
eveniment realizat în cadrul proiectului MARLITER. Cu această
ocazie, au putut afla cum stă Constanța la capitolul deșeuri
pe plajă și ce poate face fiecare dintre ei pentru a rezolva
această problemă.

Participanții au fost selectați din rândul persoanelor care au
fost implicatedirect  în acțiunile de monitorizare a plajelor.
Pe  parcursul  evenimentului,  participanții  au  putut  afla
informații  despre  situația  deșeurilor  marine  la  nivelul
plajelor de pe litoralul românesc, informații obținute în urma
monitorizărilor organizației.

Ce sunt deșeurile marine?

Deșeurile marine sunt definite ca fiind “orice material solid,
persistent,  fabricat  sau  prelucrat,  aruncat,  eliminat  sau
abandonat  în  mediul  marin  sau  în  zonele  costiere,  fiind
asociate  cu diversele activități umane ce au loc atât pe
mare, cât și pe uscat.

Ce implică munca de monitorizare a plajelor?

https://editiadesud.ro/turistii-pleaca-deseurile-raman/
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În  luna  aprilie,  au  fost  implicate  33  de  persoane  în
activitatea de monitorizare a plajelor, ce a durat 3 zile.
Cumulat, activitatea a adunat 25 de ore de muncă de teren.
Pentru sesiunea din septembrie, au fost necesare 4 zile de
monitorizare, 46 de persoane implicate și 32 ore de muncă de
teren. Sortarea și procesarea datelor a implicat cel puțin 25
de persoane și peste 70 de ore de muncă.

”Monitorizarea  porțiunilor  de  plajă  este  o  activitate
științifică, pe care nu trebuie să o confundăm cu acțiunile de
igienizare.  Monitorizările  presupun  ridicarea  deșeurilor
întâlnite pe plajă și inventarierea acestora, pentru a genera
studii de specialitate și rapoarte, care să fie înaintate
autorităților competente. În general, monitorizările presupun
foarte  mult  efort  și  timp  investit  pentru  a  ajunge  la
rezultatul final. Prin acest eveniment, am vrut să demonstrăm
că cetățenii pot contribui și ei la partea de cercetare, fără
a  altera  rezultatele  ”,  spune  Angelica  Paiu,  coordinator
proiect.

Situația este dramatică pe plajele românești

Participanții au aflat în cadrul evenimentului date statistice
pe care nu le cunoșteau. Valorile deșeurilor înregistrate în
sesiunea de monitorizare din luna septembrie au valori duble,
triple și chiar de 4 ori mai mari decât cele din aprilie. La
capitolul plastic, dacă în aprilie înregistram 7.009 elemente,
în septembrie valorile au ajuns la 26.459 elemente. Diferențe
mult mai mici au fost la capitolul lemn prelucrat, de la 553
la 846. De asemenea, în septembrie au fost inventariate mai
puține elemente de metal decât în aprilie, de la 2011 la 1653.

Evident, mucurile de țigară au predominat, iar Constanța a
fost  cel  mai  murdar  sector.  ”Mare  Nostrum  va  continua  să
furnizeze date esențiale despre deșeurile marine înregistrate
pe litoralul românesc. Deșeurile marine reprezintă una din
principalele activități ale planului nostru strategic.Suntem
bucuroși că rezultatele sesiunilor noastre de monitorizare a



plajelor au primit atenția mass-mediei locale și naționale,
care ne susțin constant în întărirea mesajelor noastre către
public și autorități”, completează Angelica Paiu.

Participanții  au  venit  și  ei  cu  soluții  pentru  a  stopa
creșterea numărului de deșeuri: ”Cred că ar fi bine ca fiecare
dintre noi să arunce la cos, iar cei care construiesc pe plajă
sau lângă plajă să fie mai responsabili și să nu mai lase
deșeurile din construcții pe plajă, ci să le ridice”, spune
Alina, 20 ani.

Evenimentul  face  parte  din  cadrul  proiectului  MARLITER  –
”Îmbunătățirea  accesului  public  la  datele  de  monitorizare
privind deșeurile marine în vederea reducerii poluării marine
în  bazinul  Mării  Negre”,  BSB-138,  finanțat  prin  Programul
Operațional Black Sea Basin 2014-2020.

Programul casieriilor RAJA în
perioada  sărbătorilor  de
Sfantul  Andrei  și  Ziua
Națională a României
30 noiembrie 2019 18:08
 

RAJA  S.A.  aduce  la  cunoştinţa  tuturor  abonaţilor  că,  în
perioada sărbătorilor deSfântul Andrei și Ziua Națională a
României,  dispeceratul,  echipele  de  intervenţie,  dar  şi
reprezentanţii  societăţii  careasigură  buna  desfăşurare  a
proceselor de alimentare cu apă şi de preluare a apelor uzate
vorlucra în program normal.
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Apelurile  către  numărul  de  telefon  al  Dispeceratului  –
0241/924 vor fi preluate fărăîntrerupere. Echipele RAJA sunt
pregătite să acţioneze cu promptitudine pentru remediereaîn
timp  util  a  tuturor  avariilor  sau  a  disfuncţionalităţilor
apărute  în  sistemul  de  alimentare  cuapă,  astfel  încât
utilizatorii  să  poată  beneficia  de  serviciile  noastre  la
parametrii optimi.
Abonaţilor  interesaţi  să  îşi  achite  facturile  pentru
serviciile de furnizare a apei potabile şi de canalizare le
aducem  la  cunoștință  că  toate  casieriile  RAJA  vor  fi
închisesâmbătă  –  30  noiembrie  2019.
Abonații care vor să achite facturile emise o pot face prin
orice  altă  modalitate  de  plată  admisă:  online  (prin
intermediul contului de client RAJA), transfer bancar, direct
debit, Pay-Point, Payzone, etc..
Începând de luni – 02 decembrie2019, casieriile își vor relua
programul normal de lucru.

Marți, ENEL întrerupe energia
electrică la Mangalia!
30 noiembrie 2019 18:08

Pentru lucrările anuale de reparaţii şi întreţinere instalaţii
şi reţele electrice, precum şi posturi de transformare, SC E-
Distribuţie  Dobrogea  SA  –  Zona  MT-JT  Constanţa,  anunţă
întreruperea  furnizării  energiei  electrice  în  timpul
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lucrărilor,  după  următorul  program:

Marți, 26 noiembrie

Municipiul  Mangalia,  cu  strada  Constantei,  bloc   E,
scarile A, B, C; bloc F, scarile A, B, C; bloc M,
scarile A, B, C; bloc C1, scarile A, B, C; bloc C2,
scarile A, B, C; bloc C3, scarile A, B, C; bloc G6; bloc
PX3;  bloc  PX4;  bloc  PX6;  bloc  PY2,  scara  B;  bloc
Farmacie;  Restaurant  Lavrion,  Cristofor,  Restaurant
Marinas,  Muzeu Arheologie,  Banca Comerciala Română,
Scoala Generală nr. 5, Agentia Nationala de Ocupare a
Fortei de Munca, Piata Eminescu centru; strazile: Mihai
Eminescu,  Doctor  Motas,  Marasesti,  Vasile  Alecsandri,
Vasile Pirvan, Cetatii, Tepes Voda, Libertatii (partial)
– întrerupere totală (9.00-13.00)
Oraşul  Eforie  Nord,  cu  strada  Tudor  Vladimirescu  –
întrerupere  parţială,  bloc  Apolonia,  respective  aleea
Belona – întrerupere totală. (8.00-16.00)

 

 

Primăria scoate la licitație
spații  pentru  pompele
funebre!
30 noiembrie 2019 18:08
Primăria  Mangalia  va  organiza,  luna  viitoare,  o  licitație
publică pentru atribuirea terenurilor în vederea construirii
unor  spații  comerciale  cu  destinația  de  pompe  funebre  și

https://editiadesud.ro/primaria-scoate-la-licitatie-spatii-pentru-pompele-funebre/
https://editiadesud.ro/primaria-scoate-la-licitatie-spatii-pentru-pompele-funebre/
https://editiadesud.ro/primaria-scoate-la-licitatie-spatii-pentru-pompele-funebre/


florării – servicii funerare. Potrivit unui anunț postat pe
site-ul oficial al primăriei, taxa de obținere a documentelor
este de 50 de lei. Cei ce doresc un spațiu pentru a-și amenaja
spații pentru pompe funebre trebuie să știe că, data limită
pentru depunerea documentației este 17 decembrie orele 10.00.

Terenurile ce urmează a fi atribuite acestor servicii se află
pe strada Petre Ispirescu, numerele 4, 6, 8, 10.

 

„Ediția  de  Sud”:  La  Damen
Galați  a  fost  lansat
feribotul 6819, din seria E3
30 noiembrie 2019 18:08
În urmă cu câteva zile, la Damen Galați a fost lansat la apă
feribotul  Amherst  Islander  II.  La  ceremonie  au  participat
reprezentanții  armatorului,  Ministrul  Transporturilor  din
Ontario, Canada, precum și angajați ai Șantierului Damen.

Amherst Islander II este unul din cele două nave comandate, pe
care Damen le va livra Ministerului Transporturilor Ontario.
Seria E3 va fi prima de astfel de nave de pasageri/transport
mașini din America de Nord, ce are posibilitatea de operare
full electric, având drept rezultat reducerea poluării cu 7
milioane de kilograme de monoxid de carbon anual.

Având o lungime de aproape 72 de metri și o capacitate de
maxium 42 de autoturisme, Amherst Islander II este cel mai mic
dintre cele două nave comandate. În prezent, la Damen Galați
se află în construcție cel de al doilea feribot, de 99 de
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metri lungime, Wolfe Islander IV, ce va fi lansat la jumătatea
anului viitor.

Ambele feriboturi vor opera pe Lacul Ontario, între Amhert și
Insula Wolfe.

 Avarie  RAJA  pe  Bulevardul
Tomis din Constanța
30 noiembrie 2019 18:08
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Pentru remedierea unei avarii survenite astăzi –  21 noiembrie
2019, pe conducta de alimentare cu apă, cu diametrul de 100
mm, de pe bd. Tomis, din municipiul Constanţa, echipele de
intervenție RAJA SA au fost nevoite să întrerupă furnizarea
apei potabile, în intervalul orar 12.00 – 16.00.

Sunt  afectați  de  lipsa  apei  consumatorii  din  perimetrul
delimitat de străzile: bd. Mamaia – bd. Tomis – Nicolae Iorga
– Mircea cel Bătrân – bd. Mamaia, precum și str. Vasile Lupu
și PT 108.

Ne cerem scuze pentru neplăcerile create utilizatorilor din
zonă pe care îi asigurăm că echipele de intervenție vor face
tot  posibilul  pentru  finalizarea  reparațiilor  și  reluarea
furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.

 

 

Consilierii locali au aprobat

https://editiadesud.ro/consilierii-locali-au-aprobat-decontul-navetei-cadrelor-didactice-precum-si-ajutoare-pentru-copiii-din-zonele-defavorizate-ale-mangaliei/


decontul  navetei  cadrelor
didactice, precum și ajutoare
pentru  copiii  din  zonele
defavorizate ale Mangaliei
30 noiembrie 2019 18:08

În așteptarea achitării restanțelor la bursele elevilor din
școlile Mangaliei pe anul trecut, aleșii locali au aprobat, în
cea mai recentă ședință de consiliu, decontul cheltuielilor
pentru naveta cadrelor didactice și personalului auxiliar din
învățământ.  Potrivit  proiectului  aprobat  în  unanimitate  de
consilieri,  decontarea  se  va  face  atât  pe  mijloacele  de
transport  în  comun,  cât  și  în  limita  a  7,5  litri  de
benzină/100 km parcurși. Unitățile de învățământ au trimis
situațiile  profesorilor  navetiști  la  începutul  lunii
octombrie.  Numărul  total  al  acestora  se  apropie  de  90.

Totodată, aleșii urbei au mai aprobat, în cadrul aceleiași
ședințe, ajutoare financiare preșcolarilor și școlarilor din
zonele sărace ale Mangaliei: IAS Fruviileg, Herghelie, Barieră
și Zootehnie. Pentru cei 20 de copii înscriși la Grădinița
Neptun a fost aprobată o normă de hrană, zilnică, de 10 lei
pentru fiecare copil, în timp ce, pentru cei 125 de elevi ce
fac naveta la unitățile școlare din Mangalia au fost aprobat
decontul transportului dus-întors, adică 8 lei/zi.
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Creștin  ortodocșii
sărbătoresc, astăzi, Intrarea
Maicii Domnului în Biserică
30 noiembrie 2019 18:08

Intrarea Maicii Domnului in Biserica este praznuita de catre
Biserica  Ortodoxa  in  fiecare  an  pe  21  noiembrie.  Aceasta
sarbatoare este cunoscuta de foarte multi credinciosi si sub
numele de Vivodenia sau Ovedenia.

Parintii Nascatoarei de Dumnezeu Fecioara sunt Sfintii Parinti
Ioachim  si  Ana.  Acestia  sunt  cunoscuti  pentru  credinta
arzatoare in Dumnezeu si pentru faptul ca erau lipsiti de
copii. Deoarece viata lor nu era completa fara copii, se roaga
la  Dumnezeu  sa  primeasca  si  ei  bucuria  de  a  fi  parinti,
promitand ca in cazul in care vor avea un copil, acesta va fi
dus la templu unde va fi inchinat Domnului. Ingerul li se
arata si le vesteste ca vor avea o fata care va trebui sa
poarte numele de Maria. Neuitand de promisiunea facuta in fata
lui Dumnezeu, la trei ani de la nasterea Fecioarei Maria,
Ioachim si Ana o duc pe fiica lor la templu.

Aici acestia sunt intampinati de catre marele preot Zaharia,
tatal Sfantului Ioan Botezatorul. Acesta o conduce pe Fecioara
in cea mai sfanta incepere a templului, in Sfanta Sfintelor,
unde va ramane pana cand va implini 15 ani. Motivul pentru
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care Maria a fost dusa in acea incapere pentru a deveni ea
insasi Sfanta Sfintelor lui Dumnezeu, salas pentru Dumnezeul
nostru, al tuturor credinciosilor.

Sunt si anumite obiceiuri specifice acestei zile cum ar fi:
copiii care pun crengi de mar in vase cu apa. Acestea vor fi
tinute la caldura si la lumina si vor inmuguri si inflori. Iar
odata cu prilejul ANului Nou, acestea vor fi folosite drept
sorcove.  Nu  in  ultimul  rand,  dat  fiind  faptul  ca  aceasta
sarbatoare este intr-o perioada de post si pentru ca toti
crestinii sa se poata bucura de sarbatorirea Intrarii Maicii
Domnului in Biserica, Biserica Ortodoxa a randuit ca pe data
de 21 noiembrie sa fie dezlegare la peste.

 


